
Beboerrådsmøde på 11. sal kl. 17-19  

Tilstede: Eirikur, Anja, Iris,, Rebecca, Sunniva, Lars 
Afbud: Eskil, Seija, Nina 

1. Formalia  

A. Valg af referent og evt. dirigent  

Lars  
B. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 
C. Referatet fra sidste beboerrådsmøde gennemgås med fokus på evt. rettelser. (se nedenfor) 

Ikke udsendt, derfor op på næste møde 

2. Meddelelser 

A. Fmd.  

 Intet at fortælle 

B. Bestyrelsesrep. 

Hjemfaldspligten er svær at forfølge politisk samt presse en frigørelse igennem uden 

betaling. Fsb mener, at det vil være bedre for os at bruge energien andre steder.  

Den nye administrationsaftale er på plads, men ikke alle vores ønsker kom igennem, 

disse må tages med i næste forhandling. Hundeforslaget i dagsorden er blevet stemt 

igennem. Bestyrelsen har i samarbejde med beboerservice igangsat en 

fremtidsplanlægning for Solbakken, vi vil blive kontaktet angående dette.  

C. Facilitetsudvalget:  

Vi har modtaget følgende mail fra facilitetudvalget  
 
”1. At stille et forslag om indførelsen af karantæneregler, der skulle fungere ved at brugerne af 
fælleslokalerne kan indgive en klage, hvis der  
-       Mangler nøgler 
-       Ikke er gjort ordentlig rent 
-       Mangler dyner, puder mm. 
-       Hvis de overskrider lejeperioden. 
Dem der vil indgive en klage kan indgive en klage pr. mail til beboerrådet eller 
arbejdsudvalget med dokumentation (ex. billeder), samt kan de høre om en fra 
beboerrådet/arbejdsudvalget er til rådighed for at komme hen og tjekke omstændighederne.  
Til hver møde som beboerrådet/arbejdsudvalget holder besluttes demokratisk om nogle 
lejligheder sættes i karantæne for brug af fælleslokalerne. 
Første gang en advarsel, derefter en karantæne. 
Karantæneperioden skal forløbe på 1 år.  
 
Mht. hvem der skal varetage klagerne / bestemme hvem der skal i karantæne vil vi som 
arbejdsudvalg (hvis det bliver stemt igennem) gerne sørge for dette, så der ikke pålægges 
beboerrådet mere arbejde.  



 
 

 
2. At stille et forslag om at nedsætte et arbejdsudvalg, der kunne bestemme retningslinjer og 
rengøringsregler,  kan indkøbe gardiner mm. til brug i fælleslokalerne, og evt. skulle det være 
op til arbejdsudvalget at bestemme hvem der skal have karantæne. 
 
3. At stille et forslag om at man nemt kan komme til at se hvem der har haft fælleslokalet før 
en selv.  
 
Generelt snakkede vi at der mangler ting, der skal indkøbes for at det kommer til at fungere 
optimalt : 
- 2 x støvsugere (én til 11. sal og én til syd/nordværelset) 
- 2 x moppe + spand (én til 11. sal og én til syd/nordværelset) 
- 2 x rengøringsmidler : glasrens, universalrens, toiletrens, gulvvask, plastikposer 
 
Samt mørklægningsgardiner til sydværelset, og nye gardiner til fællesrummet ved 
syd/nordværelset samt i sovesalen.  
 
Jeg ved ikke hvordan det fungerer med penge til dette? Skal man søge om det i et forslag 
eller hvordan fungerer det rent praktisk?  
 
Og generelt ved jeg ikke rent praktisk om det kan lade sig gøre mht. at indføre karantæne 
eller se hvem der har haft fælleslokalet før en selv.”  
 

• Beboerrådet diskuterede om det er alle fælles faciliteter, som man kommer i karantæne fra. 

Her nåede beboerrådet frem til, at det vil give mest mening, da en person manglende 

omsorg for en fælles facilitet formodentlig vil afspejle sig i dennes omsorg for andre fælles 

faciliteter. 

• Beboerrådet diskuterede om karantæne overhoved vil hjælpe, da det forsat handler om et 

problem her og nu, nårr en familie mangler tag over hovedet eller festlokaler på grund af 
manglende nøgler eller rengøring. –Vi nåede frem til, at en karantæne dog vil have en 

præventiv effekt og måske få beboerne til at være ekstra opmærksomme. 

• Derefter talte beboerrådet om, hvorvidt vi eller et arbejdsudvalg overhoved er bemyndiget til 

at sætte beboere i karantæne – jf. bek. 666 kom vi frem til, at overtrædelser må hører under 

husorden og reglementerne, der hører under kategorien husorden, og vi derfor ikke er 

bemyndiget til dette. Klager må derfor gå gennem bestyrelsen og det vil sige beboerservice, 

der administrere på vegne af bestyrelsen. 
• Da det er beboerservice, som skulle fører kontrol, talte vi om det ressourcemæssige ved 

kontrol af faciliteterne mht. rengøring, optælling af inventar mv. kontra nyindkøb/rengøring. 

Vi nåede frem til, at vi gerne vil have udarbejdet en kontrolliste, som den enkelte låner skal 

udfylde og aflevere evt. med dokumentation for evt. indsigelser før i lokalet tages i brug. Og 

at beboerservice kun reagere, når fejl/mangler opdages/indreporteres. Det er den sidste 

låner, der står til ansvar og dermed kan få karantæne.  

• Beboerrådet talte om, hvorvidt folk vil leve op til mistilliden fremfor til tilliden.  

• Beboerrådet talteom, hvorvidt beboerservice eller arbejdsudvalget kunne lave en sådan 
tjekliste.  



• Beboerrådet tilsluttede sig ønsket om et års karantæne ved overtrædelse af reglementerne 

og reglerne for leje af faciliteter. 

• Beboerrådet vil gerne have, at de forslåede ting indkøbes af driften. 

• Beboerrådet ønsker, at bookingsystemet giver mulighed for, at låneren kan se, hvem der har 

haft lokalet før og efter. 

  

3. Aktuelle sager 

A. Opfølgning på husordensændringerne 

• Blanket til hund er ikke på plads endnu 

Husorden – Fmd. taler med beboerservice om ændringerne, når Leif er tilbage. 

B. Beboerrådets kommunikation med tredje part. 

• Vores forretningsorden siger, at det er forpersonen, som reagerer på henvendelser 

fra tredje part. Der har i den senere tid været flere tilfælde, hvor andre medlemmer 

har svaret på mail fra tredje part. Det er ikke meningen, at enkeltpersoner svarer på 

henvendelser, da det kan give tredje part falske forventninger om beboerrådets 

holdning til henvendelsen. Det er vigtigt, at beboerrådet udtaler sig samlet og derfor 

er det forpersonen, der svarer på henvendelser. Når forpersonen svarer, så svares 

der som hovedregel med, at henvendelsen vil blive drøftet med beboerrådet snarest 

muligt. 

C. Trafikgruppe 

• Intet nyt 

D. Beboerrådets tlf. liste 

• Opdateret og sendes med referatet 

E. Erstatning for lås i forbindelse med ulovlig parkering 

• På grund af den manglende advisering og vores ansvar for beskadigelse af deres 

ejendom. Vi vil samtidig gøre opmærksom på, at brandveje skal holdes frie og det 

ikke er tilladt at fastlåse cyklerne til stativerne. Erstatningen kan gives ved 

modtagelse af kvittering for låsen. 

F. Lokaleudlån til KK 

• BBR ønsker ikke at deltage på nuværende tidspunkt, da vi ikke har ressourcerne til 

kontrol af lejemålet og istandsættelse af lokalerne før et projekt er færdiggjort.  

G. Haveprojektet 

• Projektet er færdigt og indvies d. 22. maj 

H. Husordensændringer til efterårets beboermøde 



• BBR vil stille forslag om, genstande ikke må stilles på altankanten og såfremt dyr 

færdes på altanen, skal der opsættes net. Beboerrådet vil arbejde videre med dette.  

I. Opfølgning på mail af 3. jan. fra beboer 

• BBR talte om omstændighederne for det manglende svar og hvad vi gør herfra.  

Beboerrådet udformer et svar, som sendes senest fredag.  

J. Orden i pergola og på græsset 

• Kan stenene ved cykelparkeringen komme på plads igen 

• .Vi ønsker en cykelrazzia i pergola og på ulovligt parkeret cykler, hvor der advares 

før opklipning 7 dage. Her efter advarsel med 1 døgn.  

• Er det muligt, at få afmærket brandvejene i pergolaen og foran beboerhuset, samt 

en opmaling af parkeringsfelter. Skilte, hvor der må parkeres og ladcykel-øer.  

• BBR ønsker en barnevognsrazzia. Bruges barnevognscontainerne, spm til Leif og 

op på næste møde?  

• Opfordring til, at der ryddes på græsset, at der ikke står tændvæske/kul,  

• Måske en glemmekasse/hyndeboks, som tømmes hver tirsdag.  

4. Nye forslag og sager 

• Ingen forslag 

5. Evt. (Her kan ikke træffes beslutninger) 

• Skilte genbrugsrum 

BBR ønsker, at skiltene på rumænsk fjernes fra genbrugsgården. Hvis der skal være 

skilte, så må de gerne stå på dansk og engelsk. 

Mødet sluttede kl 18:50 efter god og konstruktiv dialog. Under mødet blev der serveret 
røget laks samt lasagne og salater fra Grønsagen, Christiania.  

Tre af deltagerne forsatte derefter op til kollegianerforeningens fællesmøde. 

 

 

 

 
 
 
 
 
 



Referat af beboerrådsmøde d. 10. april 2016 kl 17 på 11. sal  
Deltagere: Eskil, Astrid, Anja og Lars  
 

1. Referat: Lars 
2. Bestyrelsesmødet d. 12. april 2016 

a. Forretningsordenen ønskes ændret i pkt. 11, så ”særlig følsomme” ændres til 
”personfølsomme”. Bbr aftale, at Astrid fremlægger dette på BM og forslår 
ændringerne til næste BM i efteråret. 

b. Solbakkens fremtid af Leif. Der blev talt om, at der var langt flere muligheder end 
de, der er blevet nævnt i Leifs forslag. Der var derfor nervøsitet for, at den 
manglende specificering ville betyde, at ikke alle projekter og muligheder ville 
komme i spil i et oplæg fra fsb. Der blev talt om, at vi gerne vil sikre, at alle 
mulighederne kommer med og bliver behandlet i et kommissorium. Desuden blev 
der talt om, at de ønskede muligheder gerne skulle til urafstemning, så det ikke kun 
er op til bestyrelsen, hvad der skal ske med Solbakken. Der blev talt om, at det var 
et oplæg til igangsættelse af et projektarbejde, hvor det ikke er fastlåst endnu. BBR 
blev enige om, at det skulle italesættes før en beslutning, så vi er sikre på, at ingen i 
bestyrelsen tror, at forslaget er et fastlåst kommissorium. Der var glæde over, at Leif 
havde taget initiativet, når BBR ikke havde haft kræfterne.  

c. Administrationsaftalen. I den fremsendte administrationsaftale skulle ændringer 
pointes ud, men det er ikke sket. Under ekstra ydelser er der fx ikke før og nu priser. 
BBR beder Astrid gøre fsb og bestyrelsen opmærksomme på dette, og spørge til 
om, de opfylder betingelserne i aftalens pkt. 8. BBR ønsker, at vores 
bestyrelsesrepræsentanter taler med fsb og bestyrelsen omkring rykkerproceduren, 
og hvad fsb’ rettelser betyder. BBR ønsker, at Leif personligt taler med skyldnere, 
der ikke skal pålignes en udgift i første omgang. BBR gjorde også opmærksom på, 
at fsb selv bestemmer om de vil påligne et gebyr for en evt. håndtering af 
påkrævningsskrivelse. BBR mener ikke, at et evt. rykkergebyr skal tilfalde fsb, men 
kollegiets drift.  

d. Der blev talt om administrationsskift og ønske om tilbud fra UBS og KKIK til næste 
administrationsaftale.  

3. Evt. 
 
 
Mødet sluttede kl 19:00 

 
 
 
 
 
 
 
 



Forretningsorden for beboerrådet på Kollegiet Solbakken 
 
§1 Formål 
 

Beboerrådets formål og virke er beskrevet i Bygge- og boligstyrelsens bekendtgørelse nr. 666 af 27. september 1991 
og tillæg hertil.  
 

§2 Indkaldelse og dagsorden 
 

Beboerrådet afholder møder en gang om måneden eller efter behov.  
 
Stk.2  
Indkaldelsen foretages af beboerrådets forperson, på dennes eller to beboerrådsmedlemmers initiativ og anmodning.  
 
Stk. 3  
Indkaldelse og dagsordenen til beboerrådsmøder udsendes af forpersonen senest syv dage inden mødet.  
Indkaldelsen og dagsordenen annonceres desuden på solbakken.dk.  
 
Stk. 4 
Nye punkter til dagsordenen kan senest tilføjes tre dage inden mødet. Såfremt en beboer har selvstændige forslag til 
dagsordenen skal disse fortsat sendes direkte til beboerrådet. Indkaldelsen og dagsordenen annonceres desuden på 
solbakken.dk 
 
Stk. 5  
Det månedlige beboerrådsmøde har en fast dagsorden med følgende punkter: 
 
1. Formalia  

 
a. Valg af referent og evt. dirigent  
b. Godkendelse af dagsorden 
c. Referatet fra sidste beboerrådsmøde gennemgås med fokus på evt. rettelser. 

 
2. Meddelelser 

 
Hvad der er sket siden sidst. Dette punkt indeholder kun sager der ikke kræver nogen egentlig 
behandling. 
 

3. Aktuelle sager 
 

Her drøftes sager, der allerede er i gang, såfremt der er brug for at træffe yderligere beslutninger 
 

4. Nye forslag og sager 
 

Her drøftes alle nye forslag og sager 
5. Evt. 

 
  Her kan ikke træffes beslutninger 

 
§3 Beboerrådsmødets deltagere 
 

I beboerrådets møder deltager de ordinære beboerrådsmedlemmer og evt. beboerrådssuppleanter. 
 

Stk. 2  
Alle beboere kan observere beboerrådets møder.  
 
Stk. 3 
Et flertal i beboerrådet kan give andre beboere eller relevante personer taletid på beboerrådsmødet. 

 
Stk. 4 
Kollegiets øvrige bestyrelsesmedlemmer har ret til at deltage i beboerrådsmøderne, dog uden stemmeret.  

 
Stk. 5 
Beboerrådet kan til enhver tid lukke mødet for andre beboere, såfremt det skønner dette nødvendigt og skal lukke 
mødet såfremt personfølsomme sager skal drøftes. 

 
§4 Beslutninger 
 

Beboerrådet træffer beslutninger ved almindeligt flertal blandt de ordinære medlemmer. 
 
Stk. 2  
Såfremt et ordinært medlem ikke er til stede overtager, den næste suppleant dennes stemmeret.  



 
Stk. 3  
Ved stemmelighed er forpersonens stemme afgørende.  
 
Stk. 4  
Beboerrådet er kun beslutningsdygtigt så længe mindst fire stemmeberettigede er til stede. 
 

§5 Referat  
 

Referatet af beboerrådsmødet udarbejdes af den valgte referent. 
 
Stk. 2   
Referenten udsender referatet som udkast til den fælles email senest fem dage efter beboerrådsmødet.  
 
Stk. 3  
Referatet betragtes som godkendt af beboerrådet, hvis der ikke kommer indvendinger inden 5 dage, efter det er 
omsendt pr mail. 

 
Stk. 4  
Er der blevet behandlet personfølsomme sager udarbejdes en intern og en ekstern udgave af referatet.  
 
Stk. 5  
Referatet offentliggøres på solbakken.dk, når det er godkendt af beboerrådet. 

 
§6 Mailafstemninger og -sagsbehandling 
 
Beboerrådet kan stemme via mail 
 
Stk. 2 
Alle beboerrådsmedlemmer kan komme med forslag, der ikke kan afvente næste møde 
 
                                        
Stk. 3 
Der skal fire beboerrådsmedlemmer til, før et forslag sendes til afstemning. 
 
                                        
Stk. 4 
Inden et forslag sendes til afstemning, skal det være debatteret i 48 timer. Her må ikke stemmes. 
 
Stk. 5                                       
Et forslag skal vedtages med almindeligt flertal blandt mindst 4 afgivne stemmer.  
                                        
Stk. 6 
Efter de 48 timers debat sendes forslaget til afstemning. Der er 24 timer til at afgive stemme.  
 

§7 Beboerrådets kontaktperson 
 

Løbende henvendelse til beboerrådet besvares af forpersonen. Hvis forpersonen ikke er i stand til dette sender han 
henvendelsen videre eller giver svar om, at henvendelsen bliver taget op på næste møde. 

 
§8 Uopsættelige beslutninger 

 
Hvis forpersonen bliver anmodet om at træffe en umiddelbar beslutning af driftslederen, bestyrelsen eller 
administrationsselskabet, må forpersonen træffe denne under forudsætning af, at der er tale om småting og/eller ting 
der er helt ukontroversielle.  
 
Stk. 2 Forpersonen skal dog altid informere om sådanne beslutninger per mail efterfølgende og sætte beslutningen til 
behandling på næste beboerrådsmøde.  
 
Stk. 3 Er forpersonen i tvivl anvendes proceduren om mail afstemning i §6 eller der indkaldes til ekstraordinært 
beboerrådsmøde med deltagelse af mindst tre beboerrådsmedlemmer og følgende de almindelige stemmeregler, dog 
med almindeligt flertal blandt mindst tre beboerrådsmedlemmer. 
 

§9 Samtaletone 
 

Beboerrådet har et fælles ansvar for, at beboerrådsmødet afholdes i overensstemmelse med beboermødets 
samtalepolitik og med en effektiv udnyttelse af tiden som sigte.  
 
Stk. 2 Er der valgt en dirigent påhviler der denne et særligt ansvar for denne opgave.  
 
Stk. 3 Er der valgt en dirigent styrer denne talerækkefølgen og kan indskrænke deltagernes taletid og antal af indlæg 
efter eget skøn. Tager et punkt unødig lang tid kan dirigenten afslutte dette og evt. sende det til afstemning. 
 



Stk. 4 Beboerrådet kan evt. vælge en ny dirigent for et beboerrådsmøde, såfremt dette ønskes. Et sådan ønske kan 
fremsættes når som helst og følger proceduren i §4. 
 

§10 Beboerrådet kan udsætte beslutninger til andet møde ved enstemmighed. 
 

 


